
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2007-09-20, § 7 

 
 Tid: 20 september 2007 kl 17.00 – 17.15 
   
 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 
   
 Justerat: 28 september 2007 
  

 
 
Joakim Larsson Mirja Räihä Järvinen 

  
 
Närvarande:  

 
Ledamöter 

 Joakim Larsson (m), ordförande  
Mirja Räihä Järvinen (s), vice ordförande  
 
Jan Tigerström (m)  
Sören Swärd (m)  
Gulan Avci (fp)  
Mustafa Tümtürk (s)  
Jari Visshed (s)  
Ann-Margarethe Livh (v)  
Emilia Hagberg (mp)  

 
Ersättare 

 Göran Kindvall (m) tjänstgörande 
Sebastian Carlsson (m) tjänstgörande 
Per Hallberg (m) tjänstgörande 
Claes Fleming (fp)  
Christer Mellstrand (c)  
Linda Lindgren (s) tjänstgörande 
Kenneth Nilsson (s)  
Margareta Malm (s)  
Bo Holmberg (s)  
Lotten von Hoffsten (v)  
Torkel Tigerschiöld (mp)  

 
Tjänstemän 

 Exploateringsdirektör Krister Schultz och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 
Vidare tjänstemännen vid kontoret Stefan Eriksson, Lars Fränne, Ann-Charlotte 
Nilsson, Gunnar Jensen, Petra Nieto, Eva Olsson och Åsa Wigfeldt samt 
borgarrådssekreteraren från roteln Thomas Andersson. 

 
 § 7 



  

Renhållningsordning för Stockholms kommun med Föreskrifter och Avfallsplan 
2008-2012. Remiss  
Dnr E2007-400-01292 
Protokollsutdrag 
 
Exploateringskontoret hade den 28 augusti 2007 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade 
ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Exploateringsnämnden besvarar trafik- och renhållningsnämndens remiss med 
 kontorets utlåtande. 
 
Yrkanden 
Bifall yrkades till kontorets förslag. 
 
Ledamoten Emilia Hagberg (mp) och ledamoten Ann-Margarethe Livh (v) yrkade 
bifall till förslag som redovisas i bilaga C. 
 
Beslut 
Exploateringsnämnden beslöt, efterpropositioner på framställda yrkanden, enligt 
kontorets förslag 
 
 Exploateringsnämnden besvarar trafik- och renhållningsnämndens remiss med 
 kontorets utlåtande. 
 
Reservation 
Mot beslutet reserverade sig ledamoten Emilia Hagberg (mp) och ledamoten Ann-
Margarethe Livh (v) med hänvisning till sitt gemensamma yrkande i bilaga C. 
 
Ersättaryttrande 
Ersättaryttrande gavs av ersättaren Torkel Tigerschiöld (mp) enligt bilaga C. 
 

 
 
    Vid protokollet 
    Åse Geschwind 
 
 
 
Rätt utdraget intygar: 
 
 
 
_________________________________ 



  

Tillhör § 7, bilaga C 
 
 
Exploateringsnämnden  
2007-09-20 
 
Tillhör ärende 7 
 
Renhållningsordning och 
Avfallsplan 
 
Emilia Hagberg (mp) 
Torkel Tigerschiöld (mp) 
Ann-Margrethe Livh (v) 
 

 
Förslag till beslut 
 
Exploateringsnämnden beslutar 
 
att  i huvudsak godkänna förvaltningens förslag till remissvar, 
 
att  förslag till ny avfallsplan skickas på en komplett remissrunda, 
 
att  målet om att mängden genererat hushållsavfall per invånare ska minskas behålls 
 från nu gällande avfallsplan  och att avfallsplanens delmål 1.1 bör lyda att 
 avfallsmängden till slutet av planperioden minskar med 10 %, 
 
att  det nationella målet om att minst 50 procent av hushållsavfallet ska återvinnas 
 också ska gälla för Stockholm, 
 
att  målet om att minst 35 procent av matavfallet från restauranger, storkök, butiker 
 och hushåll ska gå till biologisk behandling behålls från nu gällande avfallsplan, 
 d v s att delmål 3.1 bör lyda att hushållsavfallet ska materialåtervinnas till minst 
 50 % och det biologiska avfallet återvinnas biologiskt till minst 35 %, 
 
att  det under planperioden ska uppföras tre nya återvinningscentraler, 
 
att  därutöver anföra följande: 
 
Remisstiden var mycket kort och dessutom förlagd till sommaren juli - augusti när de 
flesta anställda och politiker var semesterlediga, vilket gjort har försvårat detaljerade 
synpunkter. Förslagen till ändringar i avfallsplanen är av så avgörande karaktär att 
planen måste gå ut på en fullvärdig remissrunda. Med den nu gällande avfallsplan 
fastslogs en rad mål som skulle ha förbättrat miljön avsevärt i Stockholm. De ändringar 
som nu föreslås är nästan uteslutande försämringar i förhållande till gällande 
avfallsplan. 
 
De mål och delmål som har sänkt ambitionsnivån från den tidigare avfallsplanen blir än 
lägre då planen har förlängts från år 2010 till 2012.  
 
Avfallsplanen ska koppla till målen i Miljöprogrammet. För närvarande är t ex målen 
för matavfall olika i Avfallsplanen och Miljöprogrammet, dessa måste samordnas för att 



  

undvika förvirring och konflikter. Problemet förvärras av att de avser olika tidsperioder. 
Eftersom Miljöprogrammet är stadens övergripande styrdokument för miljöaspekter bör 
målen och delmålen i detta användas. 
 
Mängden avfall är mycket stort och ökar i Stockholm, även räknat per invånare. Det 
behövs krafttag för att vända trenden och minska mängden avfall. Samtidigt måste 
nyttjandegraden öka i systemet, mer kretslopp helt enkelt. Det behöver bli lättare att 
återanvända och lättare att återvinna. Avfallsplanens delmål att inte öka 
avfallsmängderna bör skärpas så att målet är att till slutet av planperioden ha nått en 10 
% minskning. 
 
Samhället gör stora förluster genom att avfall inte nyttiggörs i större utsträckning. 
Stockholm ligger långt efter andra kommuner och statliga mål när det gäller både 
mängden material, återvunnet avfall och andelen biologiskt avfall som återvinns genom 
biologisk behandling. En ambitionshöjning skulle bland annat ge bättre förutsättningar 
för biogas som miljövänligt fordonsbränsle. En skärpning av delmålen till mål tre är 
därför nödvändig. 
 
På sikt bör staden överväga en vision om Nollavfall, d.v.s. att allt organiskt avfall går 
till biologisk behandling och annat avfall går till återanvändning eller 
materialåtervinning.” 
 
Staden bör även göra satsningar på åtgärder som påverkar själva konsumtionen av 
varorna som i allt snabbare takt blir avfall och skräp. Här behövs förebyggande insatser 
och diskussioner med producenter om hur materialintensiteten och 
förpackningsmängderna kan minskas. Även insatser i syfte att ge ungdomar stöd till en 
mer medveten livsstil och ett hållbart samhälle genom att visa på sambanden mellan den 
egna livsstilen, samhället och miljön bör prioriteras.  
 
Om den totala mängden avfall ökar, t ex genom en ökning av stadens befolkning, ökar 
även mängden farligt avfall som sorteras ut. Det är den procentuella andelen av det 
totala avfallet som bör användas, inte att som nu endast ange att insamlade mängden 
farligt avfall ska öka. 
 
Det bör här tilläggas att samtliga av stadens verksamheter som kan bidra till att målen 
nås ska planera och genomföra relevanta åtgärder. En utgångspunkt bör vara de olika 
nämndernas och bolagsstyrelsernas ansvarsfördelning för avfallet som beskrivs i bilaga 
1. 
Det verkligt intressanta blir hur avfallsplanen kommer att tillämpas och genomföras i 
stadens förvaltningar och bolag, samt hur den ska kommuniceras med övriga aktörer i 
staden. Den borgliga alliansens nedskärningar har lett till att borttagning av tjänster som 
miljösamordnare och minskning av miljörelaterad kompetens i stadens förvaltningar. 
 
Exploateringsnämnden har stor betydelse för arbete med att finna nya platser för 
återvinningscentraler. Det är också viktigt att det ställs krav på effektiv och 
miljöanpassad avfallshantering, såsom fastighetsnära källsortering och sopsugsystem, 
finns med i samband med att nya stadsdelar och områden planeras.  
 
Nämnden måste även aktivt arbeta med att finna lokalisering för drivmedelsstationer 
med förnyelsebara bränslen.  
 


